



北京理工大学
BEIJING INSTITUTE OF TECHNOLOGY

2024

交换生招生简章

Admission Book
Exchange Program



北京理工大学

BIT



Study in BIT



北京理工大学 BEIJING INSTITUTE OF TECHNOLOGY

★ 北京理工大学简介

北京理工大学创立于1940年，是中国国家重点大学，首批进入国家“211工程”、“985工程”和“世界一流大学”建设高校行列。在全球具有广泛影响力的英国2024年QS“世界大学500强”排名中，位列第340位。2023年世界大学学术排名中（ARWU），位列世界大学第101-150位。全球毕业生就业竞争力排名位居中国大陆高校第9位。

北京理工大学专业以理工科为主，理工管文协调发展，多数专业排名进入中国高校前十名。近年来，通过不断推动国际化办学战略，构建人才培养国际化“大社区”，提升人才培养质量，营造国际化学习和生活环境，学校国际化水平和影响力持续提升。目前，在校国际学生已超过2,700人，分别来自149个国家。

交换生项目简介

北京理工大学目前已与全球200余所大学签署了交换项目协议，欢迎合作院校的学生到北京理工大学学习交流。交换生可以选择中文或英文授课专业课程，也可以选择学习中文。学习时长为一到两个学期。

交换生招生专业（英文授课）

本科专业	硕士研究生专业
机械工程	机械工程
电子科学与技术	电子科学与技术
自动化	信息与通信工程
计算机科学与技术	控制科学与工程
国际经济与贸易	计算机科学与技术
	网络空间安全
	化学
	化学工程与技术
	法学
	MBA
	航空宇航科学与技术

* 中文授课招生专业可参考本科和研究生招生简章，所有招生专业均向交换生开放。

申请流程

1. 在线申请网址：<http://apply.isc.bit.edu.cn/>
2. 在线填写申请表并上传申请材料
3. 通过初审后支付报名费
4. 网络面试
5. 录取

推荐期限

春季学期：9月1日—11月15日

秋季学期：3月1日—5月15日

申请期限

春季学期：9月1日—12月1日

秋季学期：3月1日—6月1日

申请资格

1. 必须是合作院校在校学生；
2. 在原所在学校完成至少2个学期学习；
3. 须持有外国有效护照的非中国籍公民；
4. 身心健康。
5. 汉语或英语水平证明（汉语授课：HSK5级 \geq 180，英文授课：雅思 \geq 6.0/托福 \geq 85 或其他经我校认定的同等语言水平证明，母语为英语者无需提供英语水平证明）

申请材料

1. 护照扫描件（护照照片首页及中国签证页）；
2. 白色底证件照；
3. 原所在学校成绩单；
4. 语言水平证明；
5. 个人陈述（请在<https://isc.bit.edu.cn/>→Resources→Download中下载BIT International Student Personal Statement template，填写完毕后上传至申请系统附件中；
6. 一封推荐信；
7. 外国人体格检查表（请在同上“Download”专区下载Physical Examination Record for Foreigner，按要求前往医院体检后上传材料）。

费用

报名费：500元

住宿费：中关村校区：双人间1,350元/月 三人间1,200元/月 四人间900元/月
良乡校区：双人间900元/月 三人间700元/月 四人间500元/月

餐费：平均1,000-1,500元/月

签证费（仅限X1签证申请者）：400元

Why BIT?

Founded in 1940, Beijing Institute of Technology (BIT) stands as one of China's national key universities, consistently recognized and included in the prestigious "211 Project", "985 Project", and "Double First-Class" initiatives for universities. BIT enjoys a prominent position in both domestic and global educational spheres, boasting widespread influence reflected in its accolades including a rank of 340 in the 2024 QS World University Rankings, a placement within the 101-150 range in the 2023 Academic Ranking of World Universities (ARWU), and a commendable 9th place in the Chinese Mainland according to the QS Global Graduate Employability Rankings 2022.


While science and engineering constitute its primary focus, BIT maintains a harmonious development across other fields including management and humanities, with many of its disciplines consistently ranking within the top 10 in China. In recent years, BIT has elevated its international stature through the steadfast execution of an internationalization strategy, fostering a "big community" for the cultivation of global talents and continually enhancing the quality of its educational offerings. This forward-thinking approach extends to creating a cosmopolitan learning and living environment on campus, a testament to its evolving international presence and influence. Today, BIT takes pride in nurturing a vibrant and diverse student body that surpasses 2,700 international students from 149 countries around the world.

Overview

Beijing Institute of Technology (BIT) has currently signed agreements on exchange program with more than 200 universities worldwide. We welcome students from the partner universities to study in the exchange programs in BIT.

Exchange students to BIT can study in the regular degree programs conducted in English or Chinese, they are also welcomed to study in our Chinese language program. The exchange program extends from one semester to two semesters in the academic program or Chinese language program.

English-taught Programs

Undergraduate Program	Master's Program
Mechanical Engineering	Mechanical Engineering
Electronic Science and Technology	Electronic Science and Technology
Automation	Information and Communication Engineering
Computer Science and Technology	Control Science and Engineering
International Economics and Trade	Computer Science and Technology
	Cyberspace Science and Technology
	Chemistry
	Chemical Engineering and Technology
	Law
	MBA
	Aeronautics and Astronautics Science and Technology

Eligibility

1. Must be a currently enrolled university student;
2. Complete at least 2 semesters at home university;
3. Non-Chinese citizen with foreign passport;
4. In good physical and mental health.
5. The Valid Report of Chinese or English Language Proficiency Tests. (For Chinese Medium: HSK5≥180, For English Medium: IELTS≥6.0 or TOEFL≥85 or other language certificate recognized by BIT. English native speakers are exempted)

Application Documents

1. Photo copy of passport (Photo page and China visa page);
2. ID photo with white background;
3. Transcripts at home university;
4. Proof of language proficiency;
5. One letter of recommendation;
6. Personal Statement (download BIT International Student Personal Statement template from <https://isc.bit.edu.cn/→Resources→Download>, upload it in the application system after filling out);

7. Physical Examination Record for Foreigner (please go to hospital for a physical examination as required in Physical Examination Record for Foreigner from "Download" Zone as shown above and upload it in the application system)

How to apply

1. Application website: <http://apply.isc.bit.edu.cn>;
2. Fill in the application form online and upload application documents;
3. Pay the application fee online after pass application review;
4. Online interview;
5. Get admitted.

Nomination Time

Spring semester: September 1st - November 15th
Fall semester: March 1st - May 15th

Application Time

Spring semester: September 1st - December 1st
Fall semester: March 1st - June 1st

Fees

Application Fee (online): CNY 500

Health Insurance: CNY 400/half year, CNY 800/year

Accommodation Fee:

Zhongguancun campus: 2 people shared room: CNY1,350/month

3 people shared room: CNY1,200/month 4 people shared room: CNY900/month

Liangxiang campus: 2 people shared room: CNY900/month

3 people shared room: CNY700/month 4 people shared room: CNY 500/month

Average Cost of Food: CNY 1,000-1,500 **Visa (for X1 holder only):** CNY 400



北京理工大学留学生中心

地址:北京市海淀区中关村南大街5号

联系人:宗老师

电话:86-10-68918541

Email: exchange@bit.edu.cn

网址: <http://isc.bit.edu.cn>

Office of International Students Beijing Institute of Technology

Address: 5 Zhongguancun South Street, Haidian District, 100081, Beijing, P.R.China

Contact: Ms. ZONG Xin (Summer)

Tel: 86-10-68918541

Email: exchange@bit.edu.cn

Website: <http://isc.bit.edu.cn>

